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INFORMATIEVE RAAD 19 OKTOBER 2017  
Notulen van de vergadering 

 

Voorzitter: de heer M.A.B. Rietveld 

Griffier: de heer H. Nubé 

 

Tevens aanwezig: de heer J. van Loenen (PvdA), de heer C. Ouwendijk (PvdA), de heer 

N.C. Portegijs (PvdA), de heer J. Jägers (VVD), de heer F.J. Mulder (VVD), mevrouw B.H.M. 

Wielage (VVD), de heer L.R. Smits (Leefbaar Diemen), de heer M. van Troost (Leefbaar 

Diemen), de heer H. Berkhout (D66), de heer K. de Haan (D66), mevrouw J.A. Pietersen 

(D66), mevrouw N. van Engelen (GL), mevrouw H. van ‘t Riet (GL), de heer P.A. Prins 

(PvdO), mevrouw S. Raveling (PvdO), de heer W.H. van Vugt (SP) en mevrouw R. Herder 

(Fractie Herder)  

Vanuit college aanwezig: wethouder R.P. Grondel, wethouder J.D.W. Klaasse en wethouder 

A.J.M. Scholten  

 

1. Opening en mededelingen door de voorzitter, vaststellen agenda 

 

De voorzitter heet iedereen van harte welkom. 

De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. 

Er ligt een kaart voor de heer Verheuvel en spreker verzoekt de raad om die te tekenen 

zodat hij nog vanavond aan de heer Verheuvel kan worden overhandigd. 

 

2. Inspreken gesubsidieerde instellingen en bewoners over de begroting 2018 

 

Mevrouw Ellenberger (EDOG muzikaal theater) geeft aan dat de gemeente EDOG goed 

sponsort zodat elk jaar een goede voorstelling kan worden neergezet en EDOG steeds 

ambitieuzer wordt. Twee jaar geleden zijn in Oostenrijk een aantal concerten gegeven ter 

gelegenheid van de 50-jarige verjaardag van de repetitor. Volgend jaar zullen concerten in 

Spanje worden gegeven. Dit is ook om het verenigingsleven aantrekkelijk te houden. 

In november wordt een concert gegeven met een verhaal dat is geschreven door een van de 

leden. Vorig jaar was er Chrismas Carol en dit jaar gaat EDOG met de bus die ergens 

strandt op een nog onbekende plek. Volgend jaar bestaat EDOG 40 jaar en het jaar daarop 

is de 40e voorstelling. Dan zal weer heel groot worden uitgepakt. 2018 is het jaar van Elvis 
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en EDOG gaat volgend jaar all chuck up spelen met allerlei melodieën van Elvis. De rollen 

worden ingevuld door meest jeugdleden. Met de subsidie van de gemeente kan heel veel 

worden neergezet, naast de zelfwerkzaamheid van de leden. 

 

D66 zegt dat de subsidie die wordt verstrekt goed wordt gebruikt. Het is een club in Diemen 

die al jarenlang bestaat en het is voor jong en oud. 

 

VVD heeft ook veel respect voor wat EDOG ieder jaar weer neerzet. Het lijkt ieder jaar beter 

te worden. 

 

Leefbaar Diemen wenst EDOG veel succes. 

 

Mevrouw Van Schoot (teamleider locatie Diemen VluchtelingenWerk West en Midden- 

Nederland) meldt dat VluchtelingenWerk vorig jaar meer geld heeft gekregen voor de 

participatie. Geprobeerd wordt om een stappenplan te maken zodat vluchtelingen zich 

kunnen focussen op waar ze naartoe willen werken. Een eerste stap kan bijvoorbeeld zijn 

deelnemen aan een activiteit of een koppeling met een taalcoach, vrijwilligerswerk en 

misschien in een later stadium een stage richting werk. Deelnemers van de VIP-cursus 

worden ondersteund bij het solliciteren en het opbouwen van een netwerk. Vluchtelingen 

krijgen twee jaar begeleiding van VluchtelingenWerk en het accent daarbij ligt op de 

inburgering, preventie, het leren van de taal en het in contact brengen met anderen die de 

Nederlandse taal spreken. 

Met de SWD zijn er gezamenlijke activiteiten zoals het taalcafé, fietslessen, extra 

taalgroepen voor alfabetisering en langzame leerders en er wordt geprobeerd om 

vluchtelingen te betrekken bij de activiteiten in het buurthuis. Geprobeerd wordt om kinderen 

van vluchtelingen te krijgen bij de VoorleesExpress, bewegen voor jonge moeders, de speel-

o-theek en andere activiteiten. Kinderen worden ingeschreven bij de peuterspeelzaal en voor 

zwemlessen. 

VluchtelingenWerk heeft ruim 40 vrijwilligers die essentiële ondersteuning bieden en zorgen 

voor wederzijdse contacten. Ook wordt gestimuleerd de deelname aan sportactiviteiten om 

een netwerk op te bouwen en om het algemeen welzijn te vergroten. Hopelijk kunnen 

vluchtelingen binnenkort in het AGO zwembad hun eigen zwemactiviteiten realiseren. Er 

wordt nog gewerkt aan de financiering hiervan en aan de diploma’s die omgezet moeten 

worden naar Nederlandse normen. De druk om de inburgering binnen de gestelde tijd te 

halen levert stress op want niet iedereen is jong en hoogopgeleid. Ook spelen gezondheid 

en zorgen over de familie die is achtergebleven een belangrijke rol in hoe mensen de 

aandacht kunnen opbrengen voor het leren. Nieuwkomers willen werken en vorm geven aan 

hun toekomst. Er is behoefte aan meer scholing dan de negen uur les die er nu is. Duale 

trajecten en toeleiding tot dagopleidingen zodat de taal beter geleerd kan worden en er een 

beter perspectief komt op de arbeidsmarkt. Het A2 niveau is te laag om deel te nemen aan 

de samenleving. 

De arbeidsmarkt vraagt om erkende diploma’s. De inzet van de gemeente om de mensen zo 

snel mogelijk naar werk te doen uitstromen doet te weinig recht aan de inspanningen die 

geleverd worden om te integreren, de taal te leren en om diploma’s te halen. Steeds meer 

gemeenten tekenen het convenant om beroepsgerichte opleidingen aan te bieden. Hopelijk 

gaat de gemeente Diemen dit voorbeeld volgen. 
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De GGZ Amsterdam heeft onderzoek gedaan naar de gezondheidstoestand van de 

statushouders in Diemen. In het kader daarvan zijn er opnieuw gesprekken geweest met de 

Brede Hoed. Meer aandacht voor de gezondheid van vluchtelingen is gewenst. Rond de 

30% heeft te maken met psychiatrische problematiek en krijgt gedeeltelijk begeleiding 

hiervoor. Van de 73 ouderen die worden begeleid zijn er negen alleenstaande ouders. Ook 

dit is een kwetsbare groep waar extra aandacht voor is bij de begeleiding. 

De procedures voor achterblijvende familieleden zijn vaak lang en vooral voor Eritrëers. 

Wanneer de familieleden mogen overkomen zijn reiskosten het volgende probleem. Spreker 

verzoekt de gemeente om de vluchtelingen hierbij te ondersteunen. VluchtelingenWerk had 

hiervoor een fonds maar door de vele gezinsherenigingen is dat fonds bijna uitgeput. Om te 

voorkomen dat vluchtelingen hun inburgering staken of gaan werken om dit te bekostigen 

zou de gemeente hierin moeten meedenken. 

Ook vluchtelingen zonder status hebben ondersteuning en onderdak nodig. 

VluchtelingenWerk en vele andere organisaties bieden hiervoor ondersteuning. Hopelijk gaat 

de gemeente Diemen dit ook doen. Spreker zal dadelijk een folder uitdelen over de 

mogelijkheid van scholing en het convenant dat het UHF aanbiedt aan gemeenten. 

 

PvdA vraagt wat mevrouw Van Schoot van de gemeente Diemen verwacht. 

 

Mevrouw Van Schoot verwacht dat de raad meedenkt over de problematiek van de 

nareizigers, dus dat de gemeente hiervoor geld beschikbaar stelt. Het gaat om ongeveer 

negen gezinsherenigingen die nog op de rol staan. Het zou fijn zijn als er via de bijzondere 

bijstand of op een andere manier hiervoor geld is voor het individu dat het aangaat. 

 

Leefbaar Diemen vraagt of VluchtelingenWerk ook nog enige relatie heeft met de groep 

Wearehere. 

 

Mevrouw Van Schoot zegt dat VluchtelingenWerk ook mensen die geen status hebben 

ondersteunt, ook om te kijken wat nog verder mogelijk is. Als er mensen zijn in deze groep 

die een status krijgen worden die ook weer teruggezien bij VluchtelingenWerk. 

 

PvdO vraagt om een toelichting op de opmerking dat Eritrëers meer problemen hebben dan 

andere groepen van vluchtelingen. 

 

Mevrouw Van Schoot geeft aan dat deze mensen vaak lager geschoold zijn en dat het voor 

hen veel moeilijker is om gezinshereniging te bewerkstelligen omdat ze geen paspoorten 

hebben en er alleen een kerkelijk huwelijk is gesloten. Hierdoor duren de procedures erg 

lang voordat ze kunnen aantonen dat er sprake is van familieverband. 

 

D66 begrijpt dat concreet wordt gevraagd aan de gemeente een bijdrage voor 

gezinshereniging voor de mensen die al een status hebben. 

 

Mevrouw Van Schoot vraagt ook aan de gemeente om mee te denken over de duale 

trajecten en over de scholing. 

 

De heer Van der Heiden (Diemer Harmonie) is ook heel blij met de gemeentelijke subsidie. 

De Diemer Harmonie bestaat 120 jaar en daarom was het een fantastisch jaar. Er is maestro 
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gedaan, met vijf amateurdirigenten onder leiding van de eigen dirigent is een uitvoering 

gegeven. Er is opgetreden in het Openluchtmuseum in Arnhem. Twee weken geleden was er 

een druk bezochte play-in waar 70 mensen aanwezig waren waaronder veel van buiten 

Diemen. Met drie musici van het Concertgebouworkest zijn er repetities geweest in 

verschillende groepen. Op 12 november is het jubileumconcert. 

Dit jaar hebben veel actieve leden fondsenwervende activiteiten gedaan. Het vervoer bij 

concerten wordt meestal door leden verzorgd. Door de extra steun dit jaar van de gemeente 

was het mogelijk om van dit jubileumjaar een heel mooi jaar te maken. Het grootste kapitaal 

van de verenigingen bestaat naast de leden uit de instrumenten. Duurdere instrumenten die 

de leden niet zelf kunnen aanschaffen kunnen zij via de vereniging huren. Hiervoor wordt 

jaarlijks geld gereserveerd en de overige vaste lasten zijn vooral de kosten van de dirigent, 

de zaalhuur, aanschaf bladmuziek et cetera. 

Dankzij de subsidie van de gemeente is er elk jaar een sluitende exploitatie. Volgend jaar is 

de Diemer Harmonie weer aanwezig bij Koningsdag, de 4 mei herdenking, de herdenking 

van Rustoord, het najaarsconcert en het kerstconcert in verzorgingshuis De Diem. 

 

De heer Heskamp (coördinator activiteiten Huis van de Buurt het Kruidvat) meldt dat in 

september 2016 is gestart met dagopvang voor de inwoners van Diemen met een vorm van 

dementie. De dagopvang wordt op woensdag en zondag aangeboden, in samenwerking met 

Cordaan. Karin Kooistra is de bindende factor tussen de deelnemer en de mantelzorger. Zij 

heeft contacten met de casemanagers dementie en de gezondheidscentra. De dagopvang is 

een voorliggende voorziening en heeft als doel om dagopvang aan te bieden aan mensen 

die nog geen indicatie dagopvang hebben of al wel een indicatie hebben maar daar nog 

geen gebruik van willen maken binnen de reguliere dagopvang. Na een jaar blijkt dat 

duidelijk in de behoefte wordt voorzien en dat het zeer op prijs wordt gesteld door zowel de 

deelnemers als de mantelzorgers. Een wens van de mantelzorgers is om een derde dag in 

de week te organiseren maar het ontbreekt hiervoor aan financiën.  

Een jaar kost € 18.720. Dat betekent dat 8 uur per week gedurende 52 weken voor € 45 per 

uur iemand van Cordaan kan worden ingehuurd om de derde dag in het Kruitvat te 

organiseren. 

 

Mevrouw Van de Boogaard staat hier namens de mantelzorgers. In het Kruitvat is mevrouw 

Kooistra de stuwende kracht in het initiëren van laagdrempelige begeleiding in zorg en 

activiteiten voor mensen die al dement zijn of een andere aandoening hebben. De groep die 

op woensdag en zondag bij elkaar komt wordt hecht omdat alle vrijwilligers hen met open 

armen ontvangen. Mantelzorgers kunnen daardoor met veel vertrouwen hun familielid daar 

achterlaten. De mensen voelen de groep aan als hun familie en dat zit in het initiëren van de 

kwaliteiten die de mensen nog hebben. Als mensen achteruit gaan komt er op den duur 

langdurige zorg en een derde dag in het Kruitvat zorgt ervoor dat die mensen zich nog 

langdurig binnen het buurtcentrum kunnen handhaven en niet overgedragen worden naar de 

Wmo waar ze van langdurige zorg gebruik moeten maken. Een dag uitbreiding in het Kruitvat 

is veel goedkoper. Het is laagdrempelig en de mensen die ontkennen dement te zijn gaan er 

met plezier naar toe. De visie op hoe je met dementen omgaat wordt in het Kruitvat heel 

goed uitgedragen. De mensen nemen in het begin hun familie mee en de mantelzorgers 

nemen langzaam afscheid omdat ze niet meer nodig zijn en dan hebben ze een dag vrij 

waardoor het mogelijk blijft om hun partner tot het eind te kunnen verzorgen. Zij willen niet 

naar De Diem of naar Berkenstede maar uitbreiding van de dag in het Kruitvat. 
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Carla zegt dat zij erg blij is dat haar man, die ook aan dementie lijdt, twee dagen naar het 

Kruidvat kan want dan heeft zij twee dagen een beetje rust om bij te komen. Hij wil niet naar 

Berkenstede. De vrijwilligers in het Kruitvat vangen die mensen heel goed op. Haar partner 

heeft contact met de mensen daar en dat lukt thuis niet meer. Hopelijk kan hij daar voortaan 

drie dagen terecht. 

 

PvdA vraagt waarom pas recent een subsidieaanvraag is gedaan. 

 

De heer Heskamp begreep dat wethouder Grondel zijn begroting in september al rond had 

en de vraag van de mantelzorgers kwam pas in september. 

 

PvdA begrijpt dat de heer Heskamp vraagt of de raad de subsidieaanvraag versneld in 

behandeling wil nemen. Gezien de verhalen zal de fractie bekijken of ergens die € 18.000 is 

te vinden hoewel de subsidieaanvraag natuurlijk nog wel goed moet worden beoordeeld. 

 

VVD wijst erop dat er in Diemen één Huis van de Buurt is. Komen er op de dagopvang ook 

mensen uit Diemen Centrum en Diemen Noord en is de afstand tussen Diemen Noord en het 

Kruitvat dan niet te groot voor de dagopvang? 

 

De heer Heskamp meldt dat de busjes van Cordaan hiervoor worden gebruikt tussen 10.00 

en 15.00 uur omdat die anders toch stilstaan tussen deze tijden. Het beginsel is dat de 

mantelzorgers zelfstandig hun partner halen en brengen maar mensen die alleen zijn of niet 

door hun partner kunnen worden gebracht worden opgehaald. 

 

VVD vraagt of er voldoende bekendheid is in andere delen van Diemen met deze activiteiten 

in het Huis van de Buurt en hoe groot de groep is die wordt opgevangen. 

 

De heer Heskamp meldt dat op woensdag de groep 14-16 mensen betreft. Gelukkig komt de 

ruimte van de peuterspeelzaal erbij want Kind & Co vertrekt naar De Venser. Dat is ongeveer 

75 m² en daar kan wat mee gedaan worden maar dan moeten er ook meer vrijwilligers bij 

komen. De groep mag echter niet groter zijn dan 14 mensen. 

 

Leefbaar Diemen heeft gehoord dat er in Diemen Noord ook een Huis van de Buurt wordt 

geopend. Derhalve moet er wel over een goede verdeling worden nagedacht. 

 

Mevrouw Van de Boogaard is van mening dat iets dat goed loopt eerst moet worden 

uitgebouwd voordat wordt gedacht aan verbreding want dat betekent anders verzwakking. Er 

moet niet direct gedacht worden aan Diemen Noord. Eerst moet begonnen worden met drie 

dagen in het Kruitvat en dan kan vanuit die deskundigheid uitbreiding naar Diemen Noord 

plaatsvinden. Wat goed is moet eerst worden uitgebouwd. 

 

GroenLinks vindt het mooi om te zien hoe vrijwilligers hierbij zijn betrokken maar vraagt hoe 

zij worden begeleid. 
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De heer Heskamp meldt dat mevrouw Kooistra een hbo-opleiding heeft en ervaring heeft met 

het omgaan met vrijwilligers en spreker is wijkverpleegkundige geweest. Op deze wijze is de 

begeleiding van de vrijwilligers gedekt. 

 

D66 vindt het een goede zaak dat deze mensen op een normale wijze worden bejegend in 

het Huis van de Buurt in plaats van in een verpleeghuis. De fractie staat positief tegenover 

het mogelijk maken van een derde dag dagopvang en zal er zich hard voor maken dat de 

financiën hiervoor er ook komen. 

 

PvdO vraagt de heer Heskamp om ervoor te zorgen dat de raadsleden zo snel mogelijk het 

subsidieverzoek ontvangen. Dan kan worden bekeken of een amendement moet worden 

ingediend bij de begrotingsbehandeling. 

 

De heer Heskamp zegt dat toe. 

 

3. Sluiting 

 

De voorzitter sluit de vergadering om 20.43 uur. 

 


